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 شواعر غرناطة وقرطبة

 )جمع وتحقيق(

 

 ملخص 
 طة وقرطبة وتحقيقهاا  وحاولناا هيا جمع هذا البحث نصوص شواعر غرنا

قاا ر اكمناااو الوقااوت ع اان ت اال النصااوص المتنااالأرب هاا  مصااا ر ا    
ومراجع   هنانات النتيجاة الاتامياة  وص حصا نا ع ان تااع شاواعر  نصاي  
غرناطااة امااا ومااا تبقاان لقرطبااةن  مااا عاا   نصااوص هااذا المجمااو  هب اا  

ناا بترتيا  الشاواعر امايو نصا بواقاع  ربعاة وااتيو وماباة بياتن وقا  قم
حا  الحروت الهجابية بع  وضع ترجمة ل تعريات بناِّ ش شااعرب  لأان قمناا 
بترتي  نصوص ناِّ ش شااعرب وهار حارت الاروا  نماا  شارنا سلان منااابة 
بعض القصاب   و غرضاها  ماع اكشاارب سلان البحار الشاعرا الاذا ور ت 

أاااما  ع ياا  نااِّي قصااي ب بعاا  ترقيمهااان وضااعنا ترجمااة قصاايرب ل تعرياات ب
ا علان الت  نرى مو الضرورا التعريت بها  وت ل ا ااما  الاوار ب ها  
النصوص الشعرية   و ت ل الت  ااطبتها نِّي شاعرب بقصاب ها  لأان حاولناا 
ضاابط ااانوات الوهيااات لنااِّ صاااح  ترجمااة حااا  مااا تااواهر لاا ينا مااو 
مصا ر معتم يو التأريخ الهجران مع اكشارب سلن مص ر وجاو  الترجماة 

 لغرض اكها ب منهان 
Abstract  
Title: poetess of Granada and Cordoba ( collection and investigation)  
This  research collects poetic texts of Granada and Cordoba as well 
as their investigations , and we try  as much as possible  to study 
those scattered texts in the literature sources and references. The 
final result is that we have gotten nine poetesses. The share of 
Granada is five and the remaining is the share of Cordoba . They are 
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fifty texts including 146 poetic verses. We have arranged the poets 
alphabetically after translating the identification of each poetess, 
then we have arranged  the texts of each poetess  according to the 
rhyme. As we have pointed out some of the poems occasion or 
purposes , with reference to the  poetic iambs found in each poem 
after numbering them . We have  translated  the definition of the 
proper nouns that we feel it is necessary to be clarified , and those 
proper nouns that are in the poetic texts , or those that was 
addressed by each poetess in her poems. Then, we have tried to set 
the dates of deaths to each translator , according to the availability of 
sources depending on Islamic history with referring to the translation 
source to take use of it . 
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